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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 8 mars 2016 

Förvaltningen, Besöksrum 1. 

Kl. 10.00–12.00 

 

Närvarande 

Rolf Lindquist ordförande SPF Seniorerna 

Bertil Andersson   vice ordförande PRO 

Valter Lund  ledamot               PRO 

Lola Carlsson ledamot                SPF Seniorerna 

Lars-Erik Karlsson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF Seniorerna 

Anne-Marie Bergström   ersättare           SPF Seniorerna 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Eiwor Arthursson ledamot                PRO 

Rude Andersson ersättare PRO  

 

 

Dag för justering 2016-03-09 

 

sekreterare 

 

Justerat 

  

Rolf Lindquist   Kerstin Svenson 

Ordförande    

Godkänt via e-post      Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av dagordning 

Ordföranden hälsade alla välkomna till sammanträdet. Dagordningen 

godkändes. 

 

§ 2.     Utseende av justerare 

Rolf Lindquist och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 3. Snöröjning och halkbekämpning 

Marta Csiki från Trafikkontoret var i dag inbjuden för information, frågor och 

dialog om snöröjningen och halkbekämpningen i staden och i Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsområde.  

 

Marta informerade om att snöröjningen i Stockholm är ett omfattande arbete. 

Det är mer än 3 600 gator som ska snöröjas, sandas och saltas samt många 

gång- och cykelbanor. I Hägersten-Liljeholmen finns det 350 gator. Hon 

berättade om hur snörröjningen går till i ytterstaden och hur staden prioriterar. 

Det är stora skillnader mellan innerstaden och ytterstaden.  

 

I Hägersten-Liljeholmen finns det tre platser dit snön forslas, det är 

Vinterviken, Slättgårdsvägen och Västertorp vid badet.  

 

Marta tog också upp att det är viktigt att själv hjälpa till, såsom att följa 

parkeringsreglerna för att plogningen ska kunna göras på ett bra sätt. Det kan 

vara bra att ta på sig broddarna när det är halt ute, uppmanade Marta.  

Prioritering 

1. Först röjs bussgator, trafikleder, högtrafikerade huvudgator och 

centrumplatser. Stadens ambition är även att tidigt ploga ett antal 

pendlingsstråk för cyklister. 

2. Därefter röjs lokalgator och gångbanor inom bostadsområden.  

3. Trappor snöröjs bara om det inte finns alternativa gångvägar. 

Pensionärsrådet anser att stadens prioriteringsordning för snöröjning och 

halkbekämpning är fel och borde ändras. Rådets budskap är att gångbanor ska 

prioriteras före gator och cykelbanor. Pensionärsrådet kommenterade att 

samhällets kostnader för halkolyckor är 5-6 gånger så hög som kommunernas 

kostnader för snöröjningen, vilket kan ge en tankeställare.  

 

Informationsfoldern ”Snöröjning i ytterstaden” delades ut, se bilaga. 

Pensionärsrådet påpekade att numret till felanmälan borde stå i foldern. 

 Information om stadens snöröjning finns också på 

www.stockholm.se/sno   

 Felanmälan tel. 651 00 00.  

 Pensionärsrådet ser gärna att foldern sprids till medborgarna. Marta och 

Anneli undersöker närmare om vad som är möjligt.  

 

 

 

http://www.stockholm.se/sno
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Pensionärsrådet tackade för en bra genomgång. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2016-01-26 

Pensionärsrådet hade följande frågor från förra sammanträdet, som förvaltningen 

besvarade. 

 

Stockholm är en stad som håller ihop, med trygga och levande stadsdelar 

Ang. aktiviteten att ”Kommunstyrelsen ska under 2015 göra en översyn med 

inriktningen att delar av ansvaret för park, natur och gatuskötsel kan tillföras 

stadsdelsnämnderna.”  Pensionärsrådet undrar vad det innebär. 

Yvonne Goldberg informerade om att enligt Gunnar Ohlsén har vi redan ansvar 

för park och naturmark. F.ö. har ingenting hänt utifrån aktiviteten. 

 

Politikerluncher 2016  

Den 11 mars, kl. 12-13, har medborgarna möjlighet att träffa stadsdelsnämndens 

politiker. Plats: Västertorps simhall. Det kommer att anordnas fler politikerluncher. 

 

Nyttoparkeringstillstånd för hemtjänsten 

Yvonne har talat med hemtjänstens enhetschefer, som menar att frågan kring 

parkering inte är något större problem för hemtjänsten. Hägerstens hemtjänst har 

fått personallokaler på Fruängsgårdens servicehus och tillgång till servicehusets 

parkeringsplatser. Genom att gångavstånden till brukarna har minskat, går och 

cyklar numera personalen i högre utsträckning. 

 

Nyttoparkeringstillstånd är relativt dyrt.  

 

Plansamråd för fastigheten Marievik 15, m.fl. 

Pensionärsrådet undrade hur fördelningen mellan hyresrätter och bostadsrätter 

ser ut samt om det blir några samlingsslokaler i området.  

Yvonne svarade att det är privat mark och att det är bostadsrätter som byggs 

samt lokaler för kommersiella verksamheter. Det planeras inga 

samlingsslokaler i området. 

 

Kvarstående frågor 

Fotvården på Trekantens servicehus tar inte emot remisser för medicinsk 

fotvård, utan de boende blir skickade till andra fotvårdare. Pensionsrådet 

undrade om det ska vara så. Förvaltningen undersöker frågan närmare och 

återkommer med svar. 

 

Pensionärsrådet vill ta del av Fenix verksamhetsberättelse. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2016-01-28 

Verksamhetsuppföljning avseende kundvalsmodellen för hemtjänst 

Pensionärsrådet undrade hur det är med personalens språkkunskaper och hur 

detta kontrolleras. 

 

Förvaltningen svarade att i verksamhetsuppföljningen ställs bl.a. frågor om 

personalen språkkunskaper.  
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Utbildningar i svenska språket anordnas av äldreförvaltningen. Stöd och 

handledning behövs också på arbetsplatsen.  

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2016-02-04 

Pensionärsrådet hade följande synpunkter på nämndens beslut. 

 

Lokala demokrati- och utvecklingsmedel 

Pensionärsrådet tycker det är bra att demokratimedlen används som 

föreningsstöd. Föreningarna gör viktiga och betydelsefulla insatser, som gör 

skillnad för äldre och andra grupper i stadsdelen. Ett rikt föreningsliv är viktigt 

för den lokala demokratin.  

 

Pensionärsrådet anser att oppositionen resonerar helt fel, då man säger att 

”Medel från demokratisatsningen har även använts som föreningsstöd och det 

visar att majoriteten använder pengarna godtyckligt.”  

 

Förslag till parkeringsstrategi och plan för gatuparkering  

Pensionärsrådet stödjer Lars Svärds m.fl.(M) reservation till förslaget om att 

personer med handikapptillstånd ska tvingas betala för att parkera, särskilt när 

fusket med p-tillstånden framhålls som anledning till att avgiften ska införas. 

Pensionärsrådet tycker också att detta är fel tänkt. Istället bör fokus vara att 

sätta dit de som fuskar.  

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2016-02-16 

Remiss om motion (2015:76) av Yvonne Fernell-Ingelström (M) om ökad 

uppkoppling av fiber i Micasas fastighetsbestånd. 

 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s yttrande. Pensionärsrådet anser liksom KPR att 

alla äldreboenden ska ha tillgång till IT-uppkoppling, vilket borde vara en 

självklarhet. Endast hälften av Micasas boende har IT-uppkoppling i dag. 

 

Svar på remiss om förslag till instruktion för Stockholms stads 

äldreombudsman. 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s synpunkter om att det är positivt att ÄO får till 

uppgift att på en stadsövergripande nivå bevaka äldre människors intressen och 

rättigheter inte enbart inom äldreomsorgen utom inom stadens samtliga 

verksamhetsområden. Det kan enligt förslaget handla om att bevaka att ett 

äldreperspektiv finns med i samhällsplaneringen och inom idrott, kultur, 

bostadsplanering samt trafik- och miljöfrågor. 

 

Vidare att förslaget till ÄO:s instruktion ändras enligt KPR:s förslag 

”Äldreombudsmannen ska samverka med stadens nämnder och styrelser, andra 

myndigheter och kommunsstyrelsens pensionärsråd. Ombudsmannen ska följa 

utvecklingen inom olika frivilligorganisationer.” 

 

Att följa utvecklingen inom olika frivilligorganisationer måste dock vara 

besvärligt så många frivilligorganisationer som det finns, menar 

pensionärsrådet.  
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§ 5. Aktuell information från förvaltningen 

Yvonne Goldberg informerade om aktuella frågor.  

 

Avdelningschef för äldreomsorgen har rekryterats. Hon heter Marja Kammouna 

och börjar den 16 maj. Marja är idag förvaltningschef/socialchef i Gnesta 

kommun. Hon har tidigare arbetat i Stockholms stad som enhetschef för 

myndighetsutövningen för äldre och personer med funktionsnedsättning samt 

som avdelningschef för myndighetsutövningen för personer med 

funktionsnedsättning. Marja har också arbetat som avdelningschef för 

äldreomsorgen och omsorgen om personer med funktionsnedsättning i 

Upplands Bro kommun.   

 

Den nya avdelningschefen efter Gunnar Ohlsén heter Linda Palo och började 

den 1 mars.  

 

Yvonne rapporterade från äldreförvaltningens senaste möte med 

stadsdelsförvaltningarnas avdelningschefer för äldreomsorgen, där bl.a. 

följande togs upp: 

 

Team för en sammanhållen vårdkedja och en god och trygg vård i hemmet ska 

byggas upp med professioner från landstinget och kommunen. Korttidsboendet 

fasas ut, då alltmer av vården kommer att ske i hemmet.    

 

Den nya boendeformen ”Mellanboende” är i princip trygghetsboende men med 

något mer personalresurser än den värd/värdinna som finns på 

trygghetsboendet.  

 

Förvaltningarna har fått i uppdrag av äldreförvaltningen att vid den årliga 

verksamhetsuppföljningen av de privata hemtjänstutförarna följa upp 

personalens kompetens och utbildningar genom att kontrollera betygskopior. I 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning genomförs 

verksamhetsuppföljningen av en uppföljare/administrativ sekreterare.   

 

Pensionärsrådet framförde att man gärna vill delta med två representanter i den 

översyn som förvaltningen ska genomföra gällande Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende och Fruängsgårdens servicehus. Förvaltningen återkommer 

med närmare information om översynen. 

 

§ 6.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2016-03-17 

Pensionärsrådet hade synpunkter på följande ärenden. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd bör stärka sitt engagemang i 

klimatomställningen. 

Pensionsrådet tycker det är bra förslag som tas upp i ärendet och att det är 

viktigt att dessa genomförs. Pensionärsrådet hoppas att nämnden inte tar alltför 

lättvindigt på förslagen. 
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Helhetsyn och tillgänglighet – Funktionshinderinspektörernas 

granskningsrapport 

På sidan 20, stycke 3 raderna 5-7.  Står:  "…ett klart och enkelt språk när vi 

kommunicerar muntligt och skriftligt med enskilda, till exempel använder vi oss 

av beslut skrivna på klarspråk när vi fattar gynnande beslut.”   

Pensionärsrådet anser att det är väl minst lika viktigt när man fattar ”icke-

gynnande” beslut!  Då måste man väl se till att vederbörande förstår varför det 

är ett icke-gynnande beslut! 

 

§ 7.  Rapport från förtroenderåd 

Rapporter från förtroenderåden tas upp vid nästa sammanträde.  

 

§ 8.  Frågor till äldreborgarrådet den 10 maj  

Pensionärsrådet förbereder frågor till äldreborgarrådet den 10 maj, om 

hemtjänstutredningen och utvecklingen av hemtjänsten. Pensionärsrådet har 

tagit del av själva utredningen. Anneli mejlar när det kommer mer information 

kring förslagen.  

 

§ 9. Möte med nämndens gruppledare den 9 juni 

Pensionärsrådet funderar över vilka frågor som man vill ta upp med nämndens 

gruppledare den 9 juni.  

 

§ 10. Övriga frågor 

-  

§ 11. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 5 april, start med förmöte  

kl. 9.00. Plats: Förvaltningen, plan 9. Besöksrum 1. 

 

Äldreomsorgens anhörigkonsulenter har bjudits in till sammanträdet. 

 

§ 12. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet 

avslutat.  


